
Svart dag 

Høring om tiltak å begrense fangst av bromse og lange nord for 62 gråder Nord 

Det er 1661 fartøy under 11m som fisket mindre en 1 tonn brosme i 2022 av 1910 fartøy totalt og 321 
fartøy mellom 11-15 m 
9 fartøy under 11m som fisket meir en 20 tonn brosme i 2022 og 15 fartøy mellom 11-15 m 

Nu er jeg ikke sikker kva mange fartøy totalt er i kystflåten i 2022 var det 2479 fartøy som har levert 
brosme og av dem er 2084 fartøy som har levert under 1 tonn. Snitt pr fartøy 0,156 tonn ( 156kg) 6% av 
totalt kvantum 
Flåten fra 15m til 28 m er det 5 båter som har fanget meir en 20 brosme i året. 

Der for er brosme svært viktig for minste flåten spesielt nu når er stor nedgang i 
torskkvoten til den flåten, Og notebene båter under 11m har ikke samme mulighet og 
båter over 11m kjøp seg meir torskkvota eller finne annet grunnlag. 

Av 2479 båter som levert brosme i 2022 er det 28 fartøy som har levert over 20 tonn på 
årsbasis , disse 28 fartøy har fanget 63% av totalt kvantum i 2022 , med 20% bifangst 
er grunnlaget for disse båter borte. 9 av disse 28 fartøy er under 11m og 15 av dem er 
mellom 11-15m. 

Jeg personlig har rigget min båt til fiske brosme jeg har spesialisert mitt drift etter 
brosme her i Nord og jeg har lykkes med det. Min båt er en av disse båter mellom 11-15 
m som har klart gjøre brosme en av det viktigste grunnlaget i min drift. Båten min er på 
12 m men mitt kvotagrunnlag er under 11m, disse båter med faktiskt lengd over 11m og 
kvotarettigheter under 11m har vært låst og i full usikkerhet siden Solberg regjeringen 
kom med sin kvotamelding som blir vedtatt av stortinget 2020 i tilllegg er veldig uklart 
kva kommer til skje med oss i den nyje melding som kom den 12. januar nu i år. 

Jeg lurer på hvem er min rett når myndigheten forslår disse store endringer på 
regulering etter fangst av brosme og lange. Det er klart med dette forslag om 20% 
bifangst ordning hele året i fangst etter bromse har jeg misst mitt grunnlag som jeg har 
bygget opp siste 10 årene. Alle som kjenner til brosmefangst vet 20% bifangst er 
utelukker fangst av brosme. Har jeg og mitt rederi kanskje ingen rett hvis det blir 
realitet og mitt driftsgrunnlag er borte ! Det er betre a ha kvote på hver båt med 
overregulering 
Brosmekvoten under 28 meter vil aldrei be bli fisket ef det komer some 20% bifangst i 
startet af året. 
Det har vært fisket 12.000 til 13.000 tonn hvert år siste 30 årene så plutslig blir kvota 
fastsett på 9.000 i fjor og etter deling av kvoten mellom kyst og Havgåande har kyst 
2981 tonn. 



Jeg Kommer til ønske etter data fra Havforskningssinstituttet hvordan dem har funnet ut 
den kraftig nedgang på bromse stammen og hvilken metoder var brukt til finne det ut. 
Det er umulig å fiske brosme med 20% bifangst, spesielt i Vest Finnmark der jeg har 
fisket. 
Mvh Bjarni Hardarson 
Reder Vassana 


